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Saksframlegg 
 
HØRING - OVERFØRSEL AV ANSVAR FOR OPPNEVNING AV STYREMEDLEMMER I 

REGION-, LANDSDELS- OG KNUTEPUNKTINSTITUSJONER   

Arkivsaksnr.: 10/8967 
 
 
::: Sett inn innstillingen under denne linja   
Forslag til vedtak: 
 
Formannskapet vedtar følgende merknad til Kulturdepartementet i forbindelse med forslag om endringer i 
styreoppnevningsregler for lands-, region- og knutepunktinstitusjoner: 
 

1. Trondheim kommune er opptatt av at kommunene fortsatt har mulighet til å oppnevne egne 
representanter til styrene for lands-, region- og knutepunktinstitusjoner. Dette er viktig for å sikre 
den lokale forankringen også i styresammenheng. 
 

2. Trondheim kommune er positiv til at det forutsettes samhandling mellom fylkeskommune, kommune 
og institusjonene i oppnevningen av styrerepresentanter, men ønsker en konkretisering av hvordan 
denne samhandlingen skal skje. Man finner det naturlig at fylkeskommunen, som hovedansvarlig for 
oppnevningen, tar initiativ til å utarbeide forslag til hvordan dette kan gjennomføres i praksis. 
 

3. Trondheim kommune mener at en tettere form for samhandling også bør tilstrebes på administrativt 
nivå mellom stat, fylkeskommune og kommune. Bakgrunnen for dette er et ønske om at 
tilsagnsbrev fra staten til institusjonene skal gi uttrykk for både statlige og regionale føringer og 
krav. 
 

 
::: Sett inn innstillingen over denne linja   
 
... Sett inn saksutredningen under denne linja   
 
Saksutredning: 
Saken inneholder forslag til høringsuttalelse fra Trondheim kommune i forbindelse med at 
Kulturdepartementet foreslår endringer i styreoppnevningsreglene for region-, landsdels- og 
knutepunktinstitusjoner. 
 
Bakgrunn 
I Ot.prp. nr 10 (2008-2009 – Forvaltningsreformen) legges det opp til at fylkeskommunene skal få større 
ansvar for oppnevning av styreledere og styremedlemmer til overnevnte institusjoner fra 2010. På bakgrunn 
av dette foreslår nå Kulturdepartementet endringer i oppnevningsreglene for en rekke institusjoner. De 
institusjoner dette gjelder i Trondheim, og hvor kommunen har styrerepresentasjon, er Trøndelag Teater, 
Trondheim Symfoniorkester og Olavsfestdagene. 
 
Frist for å gi tilbakemelding til departementet er 25.5.10. 
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Fakta 
Under arbeidet med saken har rådmannen også bedt om tilbakemelding på forslaget fra de nevnte 
institusjonene og fra fylkeskommunen v/Enhet for regional utvikling. 
 

- Trondheim Symfoniorkester har saken til styrebehandling senere i mai. Man antar der at deres 
tilbakemelding vil gå i retning av følgende: 

o Det forutsettes en klar rolleforståelse som sikrer at ønsket om å gi regionene økt innflytelse 
på region- og landsdelsinstitusjonene ikke bryter med prinsippet om en armlengdes avstand 
mellom institusjonene og politiske myndigheter.  

o Dersom en overføring av ansvar for oppnevning av styre etter hvert også vil føre til at det 
totale ansvar for finansiering skal overføres til regionene, mener TSO dette ikke er en god 
løsning. 

- Olavsfestdagene vektlegger i sin tilbakemelding viktigheten av at et av styremedlemmene har en klar 
nasjonal forankring utenfor regionen. Man antar at dette også kan ivaretas gjennom den nye 
ordningen. 

 
Trøndelag Teater har ikke gitt tilbakemelding pr dags dato. Sør-Trøndelag fylkeskommune har ingen 
merknader til forslaget ut over det som er meldt inn gjennom arbeidet med forvaltningsreformen tidligere. 
 
Dersom endringene gjennomføres slik det er foreslått, medfører dette behov for vedtektsendringer for de 
nevnte institusjonene. Rådmannen forutsetter at institusjonene selv tar initiativ til dette. 

 
Rådmannens vurdering og konklusjon 
Rådmannen mener det er viktig at kommunen også i framtiden har anledning til å oppnevne egne 
styremedlemmer for de aktuelle institusjonene. Dette blant annet for å sikre lokal forankring også i 
styresammenheng. 
 
I Odelstingsproposisjonen forutsetter det at det samhandles mellom stat, fylkeskommune og kommune ved 
styreoppnevning. Det er ønskelig med en konkretisering av hvordan denne samhandlingen skal foregå. Det 
bør imidlertid være fylkeskommunen som ansvarlig part å utarbeide forslag til hvordan slik samhandling kan 
gjennomføres i praksis. 
 
Rådmannen finner det imidlertid naturlig at man bør tilstrebe en tettere samhandling også på administrativt 
nivå i stat, fylke og kommune i forbindelse med budsjettframlegg. Tilsagnsbrev fra staten til institusjonene vil 
da kunne gi uttrykk for både statlige og regionale føringer og krav. Dette bør gjennomføres på en slik måte 
at det gir forutsigbarhet i forhold til de enkeltes budsjettprosesser. 
 
På bakgrunn av dette foreslår rådmannen følgende som merknad til Kulturdepartementets forslag om 
endringer i oppnevningsregler for institusjonene: 
 

1. Trondheim kommune er opptatt av at man fortsatt har mulighet til å oppnevne egne representanter 
til styrene for lands-, region- og knutepunktinstitusjoner. Dette er viktig for å sikre den lokale 
forankringen også i styresammenheng. 
 

2. Trondheim kommune er positiv til at det forutsettes samhandling mellom fylkeskommune, kommune 
og institusjonene i oppnevningen av styrerepresentanter, men ønsker en konkretisering av hvordan 
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denne samhandlingen skal skje. Man finner det naturlig at fylkeskommunen, som hovedansvarlig for 
oppnevningen, tar initiativ til å utarbeide forslag til hvordan dette kan gjennomføres i praksis. 
 

3. Trondheim kommune mener at en tettere form for samhandling også bør tilstrebes på administrativt 
nivå mellom stat, fylkeskommune og kommune. Bakgrunnen for dette er et ønske om at 
tilsagnsbrev fra staten til institusjonene skal gi uttrykk for både statlige og regionale føringer og 
krav. 

 
 
 
 
Rådmannen i Trondheim, 5.5.2010 
 
 
Morten Wolden 
kommunaldirektør 

Roald Birkelund 
rådgiver 

 
Elektronisk dokumentert godkjenning uten underskrift 
 
Vedlegg:  

- Brev fra Kulturdepartementet 
 
 
... Sett inn saksutredningen over denne linja   
 


